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De commissie Economie, Energie en Bestuur adviseert om de 

Statenvoordracht  CO2 monitoring te agenderen voor de PS-

vergadering van 29 mei 2017. De fractie van de CU-SGP heeft 

aangegeven een amendement op de voordracht te overwegen. 

 

       De voordracht  is onderwerp van discussie geweest in de commissie 

Economie, Energie en Bestuur van 8 mei 2017. 

Zie voor discussie onderstaand het uittreksel uit het conceptverslag 

van die vergadering. 

 

 

Cie EEB 8 mei  2017: 

 

7.a. Statenvoordracht CO2-monitoring 

 

Dhr. Bouberg Wilson (ONH) meent dat de overheid ook op terreinen waar geen directe invloed kan worden 

uitgeoefend, niet passief mag blijven. Daarom is een duurzaamheidspact tussen Rijk, provincie en gemeenten 

nodig en een bewustwordingsstrategie om een omslag in denken en gedrag te bewerkstelligen. In een 

dergelijk pact kunnen afspraken gemaakt worden over de verdeling van taken en middelen tussen de diverse 

overheden. Dit dient als uitgangspunt te worden toegevoegd aan de voordracht voor de door de provincie op 

te pakken rollen en taken, mede met het oog op de duurzaamheidsnotitie van ONH. 

 

Mw. Klaassen (D66) meent dat er al veel acties zijn ondernomen om alle verduurzamingsmaatregelen te 

richten op verlaging van de CO2-uitstoot. De kansen moeten goed inzichtelijk gemaakt worden. Het CO2-

neutraal maken van de eigen organisatie – niet alleen gebouwen en mobiliteit, maar ook de openbare 

verlichting valt hieronder – vormt hier onderdeel van. Het voorstel kan voorgelegd worden aan PS. 

 

Mw. Kocken (GL) vraagt zich af in hoeverre het logisch is om dit allemaal uit de EXIN-H-reserve te betalen. Het 

opzetten van de registratie kan wel uit de reserve betaald worden, omdat dit duurzame energie bevordert, 

maar het is ook mogelijk om dit later onderdeel van de bedrijfsvoering te maken omdat het dan geen directe 

bijdrage aan verduurzaming meer levert, en dan gedeeltelijk uit de algemene middelen te financieren.  

 

Dhr. Klein (CU/SGP) ondersteunt absoluut het uiteindelijke doel, maar vraagt zich af of er 400.000 euro moet 

worden uitgegeven voor het in kaart brengen van de CO2-uitstoot van de eigen organisatie, mede met het 

oog op het feit dat een energieaudit intussen verplicht gesteld is. Het zou eenvoudiger en eveneens 

effectiever zijn om bij elke keuze en op te stellen beleid af te wegen of dit bijdraagt aan het uiteindelijke doel 

en daarom in elke voordracht voortaan een kopje op te nemen waarin wordt uitgelegd in hoeverre het beleid 

of de aanschaf die wordt voorgesteld, bijdraagt aan de energietransitie zodat de juiste keuzes gemaakt 

worden.  
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Mw. Doevendans (PvdA) vindt het een sympathiek voorstel van de CU/SGP, maar eerst moet men weten wat 

de huidige stand van zaken is. De evaluatie kan aantonen in hoeverre de doelstellingen bereikt worden en of 

de juiste richting is ingeslagen.  

 

Dhr. Wiesehahn (VVD) ondersteunt de introductie van de CO2-monitoringstool, zodat op basis van rationele 

data de juiste keuzes gemaakt kunnen worden. 

 

Mw. Haagsma (CDA) gaat akkoord met de monitor voor drie jaar en de bijbehorende middelen.   

 

Gedeputeerde Van der Hoek meldt dat er op 16 januari jl. overeenstemming is bereikt over de monitoring en 

de inhoud en de financiering uit de EXIN-H-gelden. Wanneer de financiering uit de algemene middelen 

gehaald moet worden, dan dient er een begroting overlegd te worden. Het bedrag van 400.000 euro is al 

eerder vastgesteld, dat is geen nieuw gegeven dat vandaag pas bekend wordt. Hij betwijfelt of het voorstel 

van de CU/SGP om bij elke keuze of besluit de CO2-uitstoot in beeld te brengen, tot een beter resultaat leidt 

dan het voorstel van GS. Daarom is hij voornemens het eigen voorstel te handhaven.  

 

Tweede termijn 

 

Dhr. Bouberg Wilson (ONH) herhaalt dat naast de CO2-monitoring van zaken waar direct invloed op kan 

worden uitgeoefend, de provincie zich ook dient te richten op zaken waar men niet direct invloed op heeft.  

 

Dhr. Klein (CU/SGP) is voornemens om een amendement in te dienen om het bedrag van 700.000 naar 

400.000 euro te verlagen en dit enkel te besteden aan de CO2-vertaling van de transitie en de routeplanner.  

 

Gedeputeerde Van der Hoek herhaalt dat de middelen nodig zijn om goed inzicht te verkrijgen in de eigen 

infrastructuur. Er moet vooral ingezet worden op onderwerpen waarop de provincie invloed kan uitoefenen, 

zodat het (schaarse) geld goed wordt besteed.  

 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als bespreekstuk naar de agenda van PS gaat.  

 

 


